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Protokół Nr XIV/15 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 29 grudnia 2015 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

 Otwarcie sesji. 

 Quorum. 

2. Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/112/15 Rady 

Miejskiej w Łobżenicy z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie: „Określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/113/15 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie „Wprowadzenia opłaty targowej, 

określenia dziennych stawek i sposobu poboru opłaty targowej”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 

2015-2024. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy na lata 2016-2024. 

11. Uchwalenie budżetu Gminy na 2016 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Strategii Rozwoju Gminy Łobżenica. 

13. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy na 2016 rok. 

14. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

15. Wolne głosy i wnioski. 

16. Zakończenie obrad sesji. 
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Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja o godzinie 11:00 otworzył  

XIV sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Radna nieobecna usprawiedliwiona: Bronisława Mazurek. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

 

Poza tym w sesji uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza 

Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, Starosta Pilski 

Franciszek Tamas, Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Pile Roman Sobieszczyk, Radna Rady Powiatu w Pile 

Zdzisława Bosak, Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy 

Anna Gryniewicz, Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy Paweł Berndt, 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy Marek Połczyński, a także Radca 

Prawny Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Gabriela Reszkowska, sołtysi, mieszkańcy oraz 

przedstawiciele prasy lokalnej.     

Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki numer 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w Łobżenicy w wyniku przeprowadzonych głosowań jednogłośnie przyjęła 

protokół Nr XII/15 z sesji w dniu 27 listopada 2015 r. oraz protokół Nr XIII/15  

z nadzwyczajnej sesji w dniu 7 grudnia 2015 r. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad  

XIV sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 

 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad.  
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy pana Piotra Łososia o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy w okresie międzysesyjnym.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Przedstawił informację dotyczącą realizacji inwestycji na terenie Gminy: 

a) Remont pokrycia dachowego w miejscowości Dźwierszno Małe 

Inwestycja została zakończona. Prace odebrano bez uwag. Remont wykonał Zakład 

Ogólnobudowlany pana Czesława Stefaniaka z Łobżenicy. Koszt inwestycji to 18 140 zł.  

b) Remont nawierzchni dróg gminnych gruntowych 

Remont objął drogi w następujących miejscowościach: Liszkowo, Luchowo, Szczerbin, 

Kunowo, Dźwierszno Małe, Dźwierszno Wielkie, Topola, Witrogoszcz Wieś, Młynowo, 

Piesno i Izdebki. Zakupiony gruz został „wbudowany” w nawierzchnię dróg. Prace zostały 

odebrane bez zastrzeżeń. 

c) Remont drogi gruntowej w miejscowości Trzeboń 

Wykonawcą remontu była firma Hurt-Trans Kawiko Władysław Szyling z Więcborka. 

Konstrukcja drogi została przygotowana pod nawierzchnię asfaltową. W dniu 8 grudnia  

2015 r. przeprowadzono odbiór końcowy inwestycji. Wykonane prace zostały odebrane bez 

zastrzeżeń. 

d) Remont drogi w miejscowości Izdebki 

Złożono wniosek o dofinansowanie inwestycji w wysokości 150 000 zł z Funduszu Ochrony 

Gruntów Rolnych. W 2016 r. planuje się wykonać podbudowę na odcinku 820 mb oraz 

wylewkę asfaltową na odcinku 650 mb. 

Następnie pan Burmistrz poinformował o zakończeniu realizacji projektu „Świetlica wiejska 

w Ferdynandowie drugim domem”. Oznajmił, że w ramach projektu na wyposażenie 

świetlicy zakupiono komplet mebli kuchennych, stół, 8 ławek wewnętrznych oraz kuchnię 

gazową. Sprawozdanie z realizacji projektu zostało przekazane do Urzędu Marszałkowskiego 

w Poznaniu. 

Powiedział, że do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Poznaniu przesłano sprawozdanie z realizacji projektu „Zrównoważone użytkowanie, 
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przywracanie naturalnego ekosystemu i odnawianie zasobów zieleni w miejscowości 

Łobżenica na ustanowionym Obszarze Chronionego Krajobrazu „Dolina Łobżonki i Bory 

Kujańskie”.  

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że został złożony wniosek do Ministerstwa Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego o dofinansowanie realizacji projektu pod nazwą „Rozwijamy 

zainteresowania muzyczne mieszkańców Gminy Łobżenica”. W ramach projektu planuje się 

dokonać zakupu instrumentów i akcesoriów muzycznych dla orkiestry dętej działającej przy 

łobżenickim gimnazjum. 

Powiedział, że jednostki oświatowe, parafie i organizacje pozarządowe otrzymują na bieżąco 

informacje o możliwości ubiegania się o środki pozabudżetowe na realizację różnych 

przedsięwzięć. Oznajmił, że w dniu 5 stycznia 2016 r. w Urzędzie Miejskim odbędzie się 

seminarium poświęcone pozyskiwaniu środków unijnych w perspektywie 2014-2020. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował, że do dnia wczorajszego można było składać 

uwagi do projektu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy. Ze względu na obowiązującą procedurę oraz konieczność opracowania dodatkowych 

dokumentów wynikających z wejścia w życie ustawy o rewitalizacji „szacuje się, że 

optymistyczny wariant uchwalenia studium to marzec, kwiecień 2016 r., a realistyczny 

wariant z ponowieniem procedury wyłożenia maj, czerwiec 2016 r.” 

Pan Burmistrz powiedział, że w dniu 22 grudnia 2015 r. rozstrzygnięto: 

- drugi przetarg ustny ograniczony na sprzedaż działki nr 388/2 położonej w Łobżenicy - 

nabywcą nieruchomości został pan Janusz Podgórski, który zaoferował 30 300 zł, 

- drugi przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż działki nr 37/14 położonej w Trzeboniu - 

nabywcą nieruchomości został pan Mirosław Mrotek, który zaoferował 17 069 zł. 

Z uwagi na brak wpłaty wadium nie został rozstrzygnięty drugi przetarg ustny ograniczony na 

sprzedaż działki nr 389/4 w Łobżenicy. 

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że osoby zainteresowane kupnem budynku dawnego 

internatu liceum mogą wziąć udział w przetargu, który odbędzie się w dniu 25 stycznia  

2016 r. Cena wywoławcza to 160 000 zł. 

Oznajmił, że w dniu 22 grudnia 2015 r. zostało wydane zarządzenie w sprawie sporządzenia 

wykazu nieruchomości stanowiących własność Gminy przeznaczonych do sprzedaży: 

- lokal użytkowy nr 4 znajdujący się w budynku dawnej świetlicy wiejskiej  

w Ferdynandowie,  

- działki nr 392 i 543 położone w Łobżenicy. 
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Następnie pan Burmistrz powiedział, że w dniach 4-6 grudnia 2015 r. odbyła się świąteczna 

zbiórka żywności. Z zebranych produktów przygotowano paczki świąteczne dla 27 rodzin  

z terenu Gminy. Dziesięć rodzin otrzymało wsparcie w ramach projektu „Szlachetna paczka”.  

Oznajmił, że grudniu 2015 r. mieszkańcy Gminy otrzymali paczki żywnościowe oraz jabłka 

przekazane przez Pilski Bank Żywności. Podczas jarmarku świątecznego Miejsko Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej obsługiwał stoisko z bezpłatnym poczęstunkiem dla 

niezamożnych osób.  

MGOPS współpracuje również z punktem „Pomagamy potrzebującym” w zakresie 

organizowania pomocy rzeczowej dla mieszkańców. W ciągu tygodnia z tej formy wsparcia 

korzysta około 50 rodzin.  

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że trwa realizacja projektu „Aktywny senior”. Cieszy się 

on dużym zainteresowaniem ze strony osób starszych. 

Powiedział, że w okresie międzysesyjnym wydano sześć zarządzeń. Oznajmił, że konkurs na 

stanowisko do spraw gospodarki przestrzennej w Urzędzie Miejskim wygrał pan Michał 

Dobrowolski. Ponadto w dniu 17 grudnia 2015 r. zostały ogłoszone nabory na następujące 

stanowiska: 

- do spraw sportu, ochrony zdrowia, współpracy z organizacjami pozarządowymi, 

- do spraw obsługi klienta. 

Następnie pan Burmistrz poinformował, że w okresie międzysesyjnym uczestniczył  

w następujących spotkaniach i wydarzeniach: 

- w dniu 7 grudnia br. w podsumowaniu projektu pod nazwą „Zdrowo gotujemy, zdrowo 

jemy” realizowanego w ramach inicjatywy lokalnej,  

- w dniu 10 grudnia br. w podsumowaniu ogólnopolskiego konkursu na szopkę 

bożonarodzeniową - organizatorem konkursu było Gimnazjum Publiczne w Łobżenicy, 

- w dniu 12 grudnia br. w jarmarku bożonarodzeniowym w Łobżenicy, 

- w dniu 14 grudnia br. wraz z przedstawicielami sołectwa Walentynowo w gali wręczenia 

nagród w dziedzinie kultury w Biurze Wystaw Artystycznych w Pile, 

- w dniu 18 grudnia br. w podsumowaniu drugiego wojewódzkiego konkursu plastycznego na 

anioła bożonarodzeniowego w szkole podstawowej w Wiktorówku, 

- w dniu 22 grudnia br. w spotkaniu opłatkowym z radnymi i sołtysami, 

- w dniu 23 grudnia br. w spotkaniu opłatkowym z księżmi dekanatu łobżenickiego oraz 

pracownikami Urzędu Miejskiego, 

- w dniu 28 grudnia br. w posiedzeniu Zgromadzenia Związku Gmin Krajny w Złotowie. 
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W okresie międzysesyjnym pan Burmistrz uczestniczył również w spotkaniach opłatkowych 

organizowanych przez organizacje pozarządowe, sołectwa oraz Samorząd Mieszkańców 

Łobżenicy.  

Stwierdził, że jarmark bożonarodzeniowy cieszył się dużym zainteresowaniem ze strony 

mieszkańców. Podziękował wszystkim osobom zaangażowanym w przygotowanie tego 

wydarzenia. 

Powiedział, że „Walentynowo to dobry ambasador Powiatu”. Poinformował, że wystąpił  

z wnioskiem do Starosty Pilskiego o przyznanie dla sołectwa Walentynowo tytułu „Lidera 

Sukcesu”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że uczestniczył w Poznaniu w przekazaniu jednostkom OSP samochodów 

gaśniczych i ratowniczych. Jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Łobżenicy otrzymała 

lekki samochód pożarniczy marki Ford. Pojazd ten został zaprezentowany podczas jarmarku 

bożonarodzeniowego. 

Oznajmił, że rozstrzygnięto tegoroczną edycję konkursu o Wielkopolską Nagrodę Jakości  

- Okręgowa Spółdzielnia Mleczarska w Łobżenicy została laureatem konkursu w kategorii 

firmy średnie. Pan Wiceburmistrz uczestniczył w uroczystej gali wręczenia nagród. 

Następnie powiedział, że w Urzędzie Miejskim odbyło się spotkanie z Burmistrzem Nakła 

nad Notecią poświęcone współpracy w zakresie zagospodarowania terenu Gródka 

Krajeńskiego. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy poinformował, że Gminny Ośrodek Obsługi Szkół 

przygotowuje się do przejęcia obsługi finansowej Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej oraz Gminnego Centrum Kultury. 

Oznajmił, że zostały ogłoszone dwa przetargi na dostawę paliwa gazowego dla potrzeb 

czterech jednostek na terenie Łobżenicy: przedszkola, szkoły podstawowej, gimnazjum oraz 

Urzędu Miejskiego. Przetargi nie zostały rozstrzygnięte, ponieważ oferenci nie spełnili 

wymagań określonych w specyfikacji istotnych warunków zamówienia. Pan Wiceburmistrz 

dodał, że „w związku z tym mamy prawo negocjowania i podpisania umowy z wolnej ręki, 

zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych. Takie postępowanie jest prowadzone”. 

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy poinformował, że Gmina otrzymała dotację na 

opracowanie planu gospodarki niskoemisyjnej. Powiedział, że mieszkańcy Gminy otrzymają 

do wypełnienia anonimową ankietę na temat sposobu ogrzewania budynków. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności międzysesyjnej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej. 

 

Ad. 5 

Starosta Pilski Franciszek Tamas 

Stwierdził, że pan Burmistrz przedstawił bardzo obszerne sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej. Powiedział, że „Powiat Pilski i Gmina Łobżenica są trwale ze sobą 

związane”. Gmina Łobżenica jest jedną z większych jednostek samorządu terytorialnego 

tworzących Powiat Pilski. 

Pan Starosta oznajmił, że w dniu 21 grudnia 2015 r. Rada Powiatu uchwaliła budżet na 2016 

rok. Poinformował, że nie wszyscy radni zagłosowali za jego przyjęciem.  

Powiedział, że w budżecie Powiatu na 2016 rok zostały zapisane środki na budowę drogi 

Kruszki-Kijaszkowo. Wartość kosztorysowa tego zadania to 5 200 000 zł. Kwestia budowy 

drogi wzbudziła wiele emocji. „Opozycja w żaden sposób nie chciała tego zadania wesprzeć”. 

Według oponentów środki na budowę drogi Kruszki-Kijaszkowo powinny być przeznaczone 

np. na wsparcie służby zdrowia.  

Następnie pan Starosta oznajmił, że roczny budżet Szpitala Specjalistycznego w Pile to  

120 000 000 zł, a szpitala w Wyrzysku 14 000 000 zł. Obydwie placówki medyczne 

przynoszą straty. W przypadku szpitala w Pile wynoszą one około 4 000 000 zł rocznie,  

a w przypadku placówki w Wyrzysku około 1 800 000 - 1 900 000 zł w ciągu roku.  

Starosta Pilski powiedział, że w okresie od stycznia do września 2015 r. szpital w Wyrzysku 

„miesięcznie generował stratę w wysokości 150 000 do 200 000 zł”. W wyniku podjętych 

działań reorganizacyjnych i oszczędnościowych „strata za listopad wyniosła 2 000 zł. To jest 

strata, która daje nadzieję, że szpital wyrzyski uda się uratować”. 

Pan Franciszek Tamas oznajmił, że na jutrzejszej sesji Rady Powiatu rozpatrywana będzie 

propozycja wsparcia finansowego placówki w Wyrzysku kwotą 1 000 000 zł na zapłacenie 

zaległych rachunków, sięgających nawet 2012 r. Wyraził nadzieję na zaakceptowanie 

powyższej propozycji przez Radę Powiatu. Szpital Specjalistyczny w Pile ma otrzymać 

wsparcie w wysokości 150 000 zł na zakup wyposażenia. 
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Następnie pan Starosta poinformował o planach względem Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Łobżenicy. Dotyczą one uruchomienia od dnia 1 września 2016 r.  

kształcenia zawodowego w oparciu o współpracę z miejscowymi przedsiębiorcami. 

Powiedział, że w budżecie Powiatu na 2016 rok prawie 9 000 000 zł przeznaczono na zadania 

z zakresu drogownictwa. Starosta Pilski podziękował panu Burmistrzowi oraz radnym za 

współpracę w całym 2015 r. Złożył życzenia noworoczne mieszkańcom Gminy. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Powiedział, że szpital w Wyrzysku jest potrzebny i powinien nadal funkcjonować. 

Podziękował panu Staroście za działania podjęte w 2015 r. na rzecz mieszkańców sołectwa 

Dźwierszna Małego. Poinformował, że na początku 2016 r. zwróci się ponownie z wnioskiem 

o usunięcie zakrzaczeń przy drodze w kierunku Witrogoszczy. Dopytywał również o dalszy 

los szkół w Nieżychowie i Brzostowie. 

 

Starosta Pilski Franciszek Tamas 

Oznajmił, że w strukturach Powiatu Pilskiego znajduje się tylko szkoła w Nieżychowie. 

Powiedział: „Podobnie, jak szkoła łobżenicka, jej istnienie i funkcjonowanie zależy od 

zainteresowania młodzieży”. 

Następnie pan Starosta powrócił do tematu szpitala w Wyrzysku. Stwierdził, że „straty, które 

powstawały, które Państwu wymieniłem, powstawały z przerostu zatrudnienia,  

z wygórowanych, niestety drastycznie, wynagrodzeń w stosunku do kontraktu. Kontrakt nie 

pokrywał kosztów funkcjonowania”. 

Starosta Pilski dodał, że w 2015 r. zwiększyła się liczba pacjentów kierowanych przez lekarzy 

rodzinnych do szpitala w Wyrzysku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że według mieszkańców remont nawierzchni ul. Ks. L. Raczkowskiego nie został 

dobrze wykonany. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył, że „tworzy się bardzo dobry klimat do współpracy z Powiatem”, do czego 

przyczynili się również radni powiatowi z terenu Gminy. 

Powiedział: „Jest za co dziękować. Chodzi o ul. Złotowską. Pan Starosta dotrzymał słowa”. 

W 2016 r. zostanie przeprowadzony remont ul. Złotowskiej. 
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Pan Burmistrz wyraził zadowolenie z utworzenia szkoły specjalnej. Zwrócił uwagę na dobrą 

współpracę pomiędzy Urzędem Miejskim a Starostwem Powiatowym. Stwierdził, że Powiat 

Pilski i Gmina Łobżenica to „naczynia połączone”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

W imieniu radnych powiatowych podziękował władzom Gminy za współpracę w 2015 r. oraz 

złożył życzenia noworoczne. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zwrócił uwagę na wysokie krawężniki na terenie Łobżenicy, co utrudnia poruszanie się 

osobom starszym i niepełnosprawnym. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr XII/112/15 Rady Miejskiej 

w Łobżenicy z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie: „Określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych” był omawiany podczas posiedzeń Komisji Rady 

Miejskiej. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej kwestii. 

 

Wobec braku uwag odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/117/15 w sprawie: zmiany uchwały Nr XII/112/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy  

z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie: „Określenia wysokości stawek podatku  

od środków transportowych”. 

Uchwała stanowi załącznik numer 4 do protokołu. 
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Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały w sprawie: 

zmiany uchwały Nr XII/113/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 27 listopada 2015 roku  

w sprawie „Wprowadzenia opłaty targowej, określenia dziennych stawek i sposobu poboru 

opłaty targowej”. 

 

Wobec braku uwag odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/118/15 w sprawie: zmiany uchwały Nr XII/113/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy  

z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie „Wprowadzenia opłaty targowej, określenia 

dziennych stawek i sposobu poboru opłaty targowej”. 

Uchwała stanowi załącznik numer 5 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję odnośnie projektu uchwały w sprawie: zmiany „Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2015-2024”. 

 

Wobec braku uwag odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/119/15 w sprawie: zmiany „Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica 

na lata 2015-2024”, która stanowi załącznik numer 6 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały w sprawie: 

„Zmian w budżecie miasta i gminy na 2015 rok”. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że propozycje zmian w budżecie Gminy obejmują między innymi: 

- zmniejszenie o kwotę 125 300 zł wydatków na zakup udziałów w Zakładzie Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o., 

- przeznaczenie 20 000 zł na wniesienie udziałów do spółdzielni socjalnej, 

- dofinansowanie zakupu defibrylatora dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Łobżenicy. 

Radny Edward Starszak powiedział, że kilka drobnych zmian ma na celu uporządkowanie 

zapisów budżetu. Dodał, że Komisja Finansowa zaopiniowała pozytywnie propozycje zmian 

w budżecie Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Odczytał treść projektu uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie miasta i gminy na 2015 rok”. 

Następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/120/15 w sprawie: „Zmian w budżecie miasta i gminy na 2015 rok”, która 

stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przedstawił postanowienia Uchwały Nr SO-0957/42/13/Pi/2015 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 grudnia 2015 r. w sprawie opinii  

o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy 

Łobżenica. 

Kopia uchwały stanowi załącznik numer 8 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy otworzył dyskusję dotyczącą 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy 

Łobżenica na lata 2016-2024. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. Poinformował, że 

zgodnie z przepisami ustawy o finansach publicznych Gmina posiada obowiązek prowadzenia 

polityki finansowej w oparciu o perspektywiczne, wieloletnie symulacje. Oznajmił, że takim 

dokumentem jest Wieloletnia Prognoza Finansowa. Okres jej obowiązywania pokrywa się  

z okresem spłaty zaciągniętych zobowiązań. 

Stwierdził, że od 2017 r. nastąpi spadek wielkości dochodów z tytułu sprzedaży majątku. 

Powiedział: „Trend spadkowy jest widoczny do końca prognozy, czyli do roku 2024. 

Świadczy to, że rezerwy majątkowe niewykorzystane w bieżącej działalności Gminy zostaną 

całkowicie sprywatyzowane. Wydaje się jednak, że potrzeby rozwojowe Gminy będą 

determinowały konieczność nakładów na pozyskiwanie chociażby nieruchomości na zadania 

publiczne”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oznajmił, że pozostałe źródła 

dochodów zostały przyjęte w symulacji stałym wskaźnikiem wzrostu. Stwierdził, że 

„wskaźnik ten może być niezbyt precyzyjny szczególnie w stosunku do dochodów 

uzyskiwanych w formie dotacji i subwencji”. 

Następnie powiedział, że w okresie obowiązywania Wieloletniej Prognozy Finansowej 

wydatki nie mogą być wyższe niż dochody bieżące powiększone o nadwyżkę z lat 

poprzednich i wolne środki.  

Poinformował, że największe wydatki na spłatę kredytów Gmina poniesie w latach 2020-

2021 - około 2 500 000 zł na rok. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego dostrzegł potrzebę podjęcia 

działań ograniczających wydatki. Powiedział, że nie można lekceważyć metod optymalizacji 

ekonomicznej i działań strukturalnych.  

Poinformował, że w okresie obowiązywania Wieloletniej Prognozy Finansowej istnieje 

możliwość przeznaczenia na inwestycje ze środków własnych Gminy od 3 100 000 zł do  

4 100 000 zł. Stwierdził, że „nie są to wystarczające środki do skali potrzeb, jednak 

wykorzystanie możliwości wsparcia ich funduszami europejskimi i innymi pozabudżetowymi 

mechanizmami finansowania pozwoli na systematyczny postęp w powstawaniu infrastruktury 

technicznej i społecznej”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział: „Opiniując 

przedstawione w prognozie propozycje zadań inwestycyjnych Komisja zaproponowała kilka 

ważnych zmian polegających na skierowaniu wyższych środków na zadania drogowe, 
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rezygnacji bądź ograniczeniu niektórych zadań i wprowadzeniu zadań nowych”. Szczegóły 

zostały określone w poprawkach do projektu uchwały budżetowej. 

Radny Edward Starszak dodał, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla 

Gminy Łobżenica na lata 2016-2024 i wnosi o jego przyjęcie przez Radę Miejską.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził, że w punkcie III.1 i III.2 autopoprawki do projektu uchwały budżetowej na 2016 

rok w miejsce kwoty 19 000 000,00 zł powinna być wpisana kwota 19 000,00 zł. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Przyznała rację radnemu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag odczytał treść projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Łobżenica na lata 2016-2024. Następnie poddał 

go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/121/15 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy 

Łobżenica na lata 2016-2024, która stanowi załącznik numer 9 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przedstawił postanowienia: 

- Uchwały Nr SO-0952/43/13/Pi/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 grudnia 2015 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Miasta i Gminy Łobżenica na 2016 rok, 

- Uchwały Nr SO-0951/53d/13/Pi/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 grudnia 2015 r. w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy 

Łobżenica na 2016 r. 

Kopie uchwał stanowią załączniki numer 10 i 11 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy poinformował, że radni otrzymali 

autopoprawkę pana Burmistrza do projektu uchwały budżetowej. Następnie otworzył 

dyskusję w sprawie projektu budżetu Gminy na 2016 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego w sprawie projektu 

uchwały budżetowej. 

Poinformował, że dochody budżetu Gminy w 2016 r. mają wynieść 28 949 053,00 zł i będą  

o około 6 % mniejsze niż planowane dochody w 2015 r. Dochody bieżące w 2016 r. 

oszacowano na 27 232 053,00 zł, a dochody majątkowe na 1 717 000,00 zł. Planowana 

wielkość subwencji to 15 328 900,00 zł, dochodów własnych 9 979 934,00 zł, a dotacji 

celowych 3 640 219,00 zł. 

Radny Edward Starszak powiedział, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego dokonała 

analizy dochodów. Oznajmił, że wielkość wpływów z tytułu podatków lokalnych została 

określona na podstawie uchwał Rady Miejskiej. Wielkość dotacji, subwencji oraz udziałów  

w podatkowych dochodach budżetu państwa zaplanowano zgodnie z informacjami 

uzyskanymi od Ministra Finansów.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego stwierdził, że dochody 

majątkowe są w dużej mierze zależne od zainteresowania nabywców. Zwrócił uwagę na małe 

zainteresowanie w ciągu ostatnich kilku latach kupnem nieruchomości zabudowanych. 

Stwierdził, że w przypadku sprzedaży gruntów sytuacja jest korzystniejsza.  

Opowiedział się za wzmocnieniem lokalnego potencjału podatkowego. Zaproponował 

stworzenie systemu wsparcia i udogodnień dla nowych podmiotów gospodarczych, zwłaszcza 

dla tych, które tworzą miejsca pracy. Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego „zauważa potrzebę rozważenia dalszej weryfikacji podmiotów 

opodatkowania, przeanalizowanie stosowanych mechanizmów ulg i zwolnień oraz umorzeń 

podatkowych. Komisja rekomenduje dokonanie oceny stosowanych preferencji podatkowych 

w kontekście ich wpływu na rozwój Gminy oraz sytuacji poszczególnych grup 

mieszkańców”. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Edward Starszak 

powiedział, że wielkość dochodów podatkowych na jednego mieszkańca Gminy Łobżenica 

wynosi 812 zł, co stanowi tylko 53,6% średniej krajowej i jest najniższą wartością  
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w Powiecie Pilskim. Według radnego niezbyt wysokie dochody podatkowe na jednego 

mieszkańca uzależniają Gminę Łobżenica od dotacji i subwencji.  

W kolejnej części wypowiedzi radny Edward Starszak poruszył kwestię wydatków 

budżetowych. Zgodnie z projektem uchwały budżetowej w 2016 r. mają one wynieść  

29 243 531,39 zł i będą niższe o 2,2% w stosunku do planowanych wydatków na 2015 rok. 

Planowana wielkość wydatków bieżących to 26 048 577,39 zł, a wydatków majątkowych  

3 194 954,00 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego poinformował, że „projekt 

wydatków został skonstruowany o wytyczne planistyczne wydane przez Burmistrza, dane 

historyczne, koszty nowych zadań wprowadzonych przepisami, jak również w oparciu  

o uchwałę Rady Miejskiej związaną z trybem i zasadami tworzenia budżetu Gminy”. Zwrócił 

uwagę na wzrost wydatków bieżących tzw. sztywnych w większości działów budżetowych. 

Powiedział, że „jest to wynikiem przyjęcia do planowania wzrostu kosztów zakupów, energii, 

kosztów zmian organizacyjnych”. Ponadto przyczyną wzrostu wydatków jest planowany 

wzrost wynagrodzeń dla pracowników samorządowych oraz zmiany w zatrudnieniu związane 

z przyjęciem nowych zadań. Pozostałe wydatki bieżące stanowią koszty związane  

z utrzymaniem infrastruktury komunalnej. Są one zależne od hierarchii potrzeb i możliwości 

finansowych.  

Radny Edward Starszak poinformował, że w projekcie uchwały budżetowej kwotę  

334 807,53 zł przeznaczono na wydatki w ramach funduszu sołeckiego. Stwierdził, że 

realizacja przedsięwzięć w ramach tego funduszu przynosi pozytywne efekty. 

Oznajmił, że wielkość dotacji udzielanych z budżetu Gminy w 2016 r. ma wynieść 

946 755,00 zł. Największe środki zostaną przeznaczone na realizację zadań z zakresu kultury, 

sportu i oświaty. Po przyjęciu autopoprawki do projektu uchwały budżetowej środki na 

dotacje zostaną zwiększone. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział, że  

w projekcie budżetu Gminy kwota 3 194 954,00 zł została przeznaczona na inwestycje. 

Poinformował, że 1 300 000,00 zł zaplanowano na modernizację oczyszczalni ścieków  

w Liszkowie. Na zadania w zakresie drogownictwa przeznaczono prawie 569 000,00 zł.  

W 2016 r. zaplanowano środki na realizację przedsięwzięć z zakresu turystyki, 

termomodernizację obiektów publicznych, rozbudowę świetlic wiejskich, dokończenie 

rekultywacji wysypiska odpadów w Luchowie, zakup i montaż windy w gimnazjum, zakup 

pojazdu dla potrzeb Urzędu Miejskiego. W projekcie budżetu Gminy znalazły się również 
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środki na opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej zadań przewidzianych do 

uzyskania dofinansowania ze środków unijnych.  

Następnie radny Edward Starszak poinformował, że planowana wielkość rozchodów budżetu 

Gminy to 1 658 908,00 zł. Przewidywana wielkość przychodów budżetu to 1 953 386,39 zł. 

Oznajmił, że w projekcie budżetu Gminy zaplanowano deficyt w wysokości 294 478,39 zł. 

Powiedział, że zgodnie z przewidywaniami zadłużenie Gminy na koniec 2016 r. wyniesie  

14 414 005,39 zł, co stanowi 49,79% planowanych dochodów ogółem. Stwierdził, że warto 

rozważyć możliwość konsolidacji zadłużenia. 

Poinformował, że w projekcie uchwały budżetowej została zaplanowana rezerwa ogólna  

w wysokości 80 000,00 zł oraz rezerwa celowa w wysokości 236 000,00 zł - wielkość ta 

może ulec zmianie po przyjęciu autopoprawki pana Burmistrza. Ponadto Rada Miejska 

zamierza upoważnić pana Burmistrza między innymi do zaciągania zobowiązań na pokrycie 

występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetowego w kwocie 500 000,00 zł. 

W dalszej części wypowiedzi radny Edward Starszak powiedział, że Komisja Finansowa 

dostrzegła konieczność wprowadzenia poprawek do projektu budżetu Gminy. Pan Burmistrz 

zdecydował się przedstawić autopoprawkę do projektu uchwały budżetowej, która będzie 

rozpatrywana podczas dzisiejszej sesji. Propozycje zmian obejmują między innymi.: 

- zmniejszenie wydatków w dziedzinie oświaty o kwotę 170 000,00 zł, 

- wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego polegającego na budowie drogi bitumicznej 

we wsi Izdebki i przeznaczenie na ten cel 25 000,00 zł - istnieje możliwość uzyskania 

dofinansowania na realizację tego zadania w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, 

- przeznaczenie 100 000,00 zł na remont ul. Złotowskiej w Łobżenicy - zadanie będzie 

realizowane wspólnie z Powiatem Pilskim,  

- przeznaczenie 30 000,00 zł na zakup pieca do stołówki w łobżenickim przedszkolu, 

- wprowadzenie rezerwy na realizację zadań wspólnie z Powiatem Pilskim w wysokości 

50 000,00 zł, 

- przeznaczenie 40 000,00 zł na zakup nagłośnienia do sali sesyjnej oraz na zakup dla radnych 

urządzeń do komunikacji elektronicznej, 

- zakup udziałów w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy  

Sp. z o.o. w wysokości 125 300,00 zł. 

Przewodniczący Komisji Edward Starszak poinformował, że zostały również zaproponowane 

zmiany związane z nowym sposobem organizacji i realizacji zadań Gminy. Część zadań 

została przeniesiona do Gminnego Centrum Kultury.  
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Następnie powiedział, że „z przeprowadzonej debaty na komisjach Rady wynika jeden 

generalny wniosek, a mianowicie, że potencjał dochodowy Gminy jest w miarę stabilny  

i trudno go zdecydowanie zwiększyć, natomiast potrzeby Gminy i jej mieszkańców są daleko 

większe niż możliwości”.  

Radny Edward Starszak przedstawił rekomendacje komisji, której przewodniczy, odnośnie 

budżetu Gminy: 

- prowadzenie dalszej weryfikacji potencjału podatkowego Gminy, 

- opracowanie programu wsparcia i udogodnień dla przedsiębiorców, 

- rozważenie partycypacji w realizowanych przedsięwzięciach rozwojowych podmiotów poza 

budżetem Gminy,  

- racjonalizacja wydatków oświatowych poprzez bieżący przegląd planów organizacyjnych 

oraz ich bieżące korygowanie i dostosowywanie do zmieniającej się sytuacji, 

- prowadzenie monitoringu wydatków bieżących w celu wypracowania zasad optymalizacji 

ekonomicznej różnych działań Gminy, 

- rozważenie utworzenia centrum usług wspólnych, 

- przegląd polityki zatrudnienia i wynagradzania. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego stwierdził, że „przedstawiony 

projekt budżetu zapewnia realizację podstawowych zadań budżetowych, a przyjęcie 

proponowanych poprawek pozwoli na przygotowanie do działań inwestycyjnych w nowej 

perspektywie Unii Europejskiej. Realizacja wniosków zgłoszonych do budżetu powinna 

wzmocnić stabilność projekcji dochodów w następnych okresach, a podjęta ocena wydatków  

i zmiany strukturalne i instytucjonalne zapewnić efektywność prowadzenia zadań  

w przestrzeni publicznej”. 

Radny Edward Starszak dodał, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego wnosi  

o uwzględnienie autopoprawki pana Burmistrza oraz o podjęcie uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Łobżenica na 2016 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie autopoprawkę Burmistrza Łobżenicy do 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Łobżenica na 2016 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła autopoprawkę 

Burmistrza Łobżenicy. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag odczytał treść projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Łobżenica na 2016 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/122/15 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Łobżenica na 2016 rok, która 

stanowi załącznik numer 12 do protokołu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Podziękował radnym za podjęcie uchwały budżetowej. Powiedział: „Właściwie to wszystko, 

co powiedział pan przewodniczący, to tak jakbym słyszał swoje słowa z poprzednich lat,  

bo siedziałem na tym samym miejscu. Tylko dzisiaj mam na to wpływ. A wtedy na to 

wpływu nie miałem. Przyjmuję sobie to absolutnie do serca i chcemy to zrealizować”. 

Pan Burmistrz stwierdził, że budżet Gminy Łobżenica na 2016 rok jest przejrzysty. Każdy 

zapis ma swoje zabezpieczenie finansowe. Przypomniał, że w poprzednich budżetach 

brakowało środków na dowozy uczniów do szkół. 

Oświadczył, że duży nacisk zostanie położony na realizację dochodów oraz na pozyskiwanie 

środków zewnętrznych. Zwrócił uwagę na wysokie zadłużenie Gminy. Powiedział: „Taka jest 

cena inwestycji, które w tej Gminie były robione. Pomijam jakość tych inwestycji”.  

Następnie Burmistrz Łobżenicy stwierdził, że „po raz pierwszy od wielu lat nie dokładamy do 

oświaty”. Powiedział, że podjęcie trudnych decyzji w dziedzinie oświaty zaczyna przynosić 

efekty. Dostrzegł potrzebę racjonalizacji w 2016 r. wydatków budżetowych. 

Pan Burmistrz stwierdził, że w 2016 r. na realizację inwestycji zostaną przeznaczone dość 

duże środki finansowe. Podziękował radnym za pozostawienie w budżecie Gminy środków na 

dokończenie zagospodarowania nabrzeża rzeki Łobżonki. Zadeklarował wolę dalszej 

współpracy z Radą Miejską. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 

Łobżenica na lata 2015-2025. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że uczestniczył w procesie tworzenia Strategii Rozwoju Gminy. Oznajmił, że 

została opracowana analiza SWOT pokazująca silne i słabe strony Gminy oraz szanse  

i zagrożenia dla jej dalszego rozwoju. Powiedział, że w najbliższych kilku latach będzie 

istniała możliwość pozyskiwania funduszy unijnych. Środki pozabudżetowe przyczynią się do 

rozwoju Gminy. 

Przewodniczący Komisji Budżetu poinformował, że strategia zakłada „dynamiczny model 

rozwoju”. Jej główne cele to:  

- zwiększenie potencjału gospodarczego Gminy, 

- rozwój sektora usług społecznych, 

- podniesienie jakości życia na terenie Gminy. 

Powiedział, że w ciągu 10 lat obowiązywania strategii będzie istniała możliwość dokonania 

zmian w tym dokumencie. Stwierdził, że w strategii ujęto wszystkie zadania oczekiwane 

przez mieszkańców. Wyraził obawę, że środki własne Gminy oraz środki wsparcia 

zewnętrznego pozwolą na zrealizowanie około jednej trzeciej zadań. 

Następnie radny Edward Starszak poinformował, że jednym z kryteriów przyznawania 

wsparcia ze środków unijnych jest zgodność projektu ze strategią rozwoju gminy. Dodał, że 

mieszkańcy powinni mieć możliwość zapoznania się z zapisami tego dokumentu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag odczytał treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwoju Gminy Łobżenica na lata 2015-2025. Następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/123/15 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Łobżenica na lata 2015-

2025, która stanowi załącznik numer 13 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głoś w kwestii projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy na 2016 rok. 
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Wobec brak uwag odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIV/124/15 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy na 

2016 rok, która stanowi załącznik numer 14 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Wnioskował o naprawę drogi prowadzącej z Witrogoszczy-Kolonia do Sypniewa. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, czy pan Burmistrz uzyskał dostęp do dokumentacji technicznej remontu  

ul. Złotowskiej w Łobżenicy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Odpowiedział, że jeszcze nie. Poinformował, że zwróci się z pismem do władz Powiatu 

Pilskiego o udostępnienie dokumentacji. Dodał, że radni powinni również zapoznać się  

z zakresem remontu ul. Złotowskiej. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził, że podczas sesji Rady Miejskiej bardzo mało czasu poświęcono kwestii szkód  

w uprawach rolnych spowodowanych przez dziką zwierzynę w okolicach miejscowości 

Witrogoszcz-Kolonia.  

Poinformował, że według ustaleń Najwyższej Izby Kontroli (znak sprawy KSI–4113-001-

01/2014, D/14/508), Ośrodek Hodowli Zwierzyny w Kujaniu w sezonie 2012/2013 

zrealizował plan pozyskania dzików na poziomie mniejszym niż 50%. Oznajmił, że OHZ 

Kujań nie wykonuje planów pozyskania danieli i jeleni. Jednostka ta nie realizuje właściwie 

zadań takich jak zagospodarowanie poletek zaporowych czy odgradzanie pól od obszarów 

łowieckich. Ponadto roczne plany łowieckie nie są konsultowane we właściwy sposób  

z Burmistrzem Łobżenicy. 

Radny Ryszard Biniak stwierdził, że odszkodowania za straty w uprawach rolnych 

spowodowane przez dziką zwierzynę są zbyt niskie. 
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Następnie powiedział, że pan Burmistrz powinien wystąpić do odpowiednich organów  

z wnioskiem o wcześniejsze wypowiedzenie umowy z Ośrodkiem Hodowli Zwierzyny  

w Kujaniu na dzierżawę obwodów łowieckich.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zwrócił uwagę na nadmiar populacji dzikiej zwierzyny w okolicach miejscowości 

Witrogoszcz-Kolonia. Powiedział, że w wyniku jej działalności rolnicy tracą dużą część 

upraw. Stwierdził, że odszkodowania za szkody wyrządzone przez dziką zwierzynę nie 

pokrywają wszystkich strat poniesionych przez mieszkańców Gminy. Zwiększenie liczby 

odstrzałów zwierząt nie zadowoli rolników. Problemem jest również brak obsiewania poletek 

zaporowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy poinformował, że odbyło się już spotkanie  

w sprawie szkód w rolnictwie spowodowanych przez dziką zwierzynę. Dostrzegł potrzebę 

zmiany prawa w zakresie gospodarki łowieckiej. Dodał, że media nie chcą za bardzo 

nagłośnić sprawy szkód wyrządzonych przez dziki i jelenie.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Zgodził się ze stanowiskiem Przewodniczącego Rady Miejskiej w kwestii nadmiaru populacji 

dzikiej zwierzyny. Stwierdził, że odszkodowania za straty w uprawach rolnych są 

niewystarczające. Wyraził obawę, że w wyniku działalności dzikiej zwierzyny gospodarstwa 

rolne w Witrogoszczy-Kolonia mogą zbankrutować. Dostrzegł potrzebę odgradzania lasów od 

obszarów rolnych. Zaproponował wystosowanie pisma do Ministra Rolnictwa w sprawie 

udzielenia pomocy poszkodowanym rolnikom. 

Zwrócił również uwagę na szkody w rolnictwie powstałe w wyniku działalności bobrów. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Powiedział, że odpady niesegregowane na terenie Łobżenicy w okresie od maja do końca 

sierpnia 2016 r. powinny być odbierane raz w tygodniu. Zaproponował również, aby 

dodatkowymi dniami wywozu śmieci był 29 marca oraz 29 listopada 2016 r.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Dziamara 

Ponowił wniosek o wyrównanie nawierzchni drogi na przepuście w Kruszkach w pobliżu 

dawnej zlewni mleka. 

 



 22 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Zenon Hoppe 

Wnioskował o naprawę przystanku w Dziuninie. Zwrócił również uwagę na zaleganie wody 

opadowej przy przystanku w Dębnie. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził, że ogłoszenia z harmonogramem wywozu odpadów są napisane zbyt małą 

czcionką.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Powiedział: „Złożyliśmy wniosek z mieszkańcami Dziegciarni odnośnie wodociągów.  

Na dzień dzisiejszy nie mamy żadnej odpowiedzi”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że sprawdzi stan drogi z Witrogoszczy-Kolonia do Sypniewa. Stwierdził, że szkody 

łowieckie to poważny problem. W temacie tym powinien wypowiedzieć się pan Stanisław 

Jendrzejewski. 

Powiedział, że chciałby porozmawiać z radnym Markiem Czerczakiem w sprawie 

harmonogramu wywozu odpadów. Oświadczył, że wnioski radnych Andrzeja Dziamary  

i Zenona Hoppe zostaną zrealizowane po Nowym Roku. 

Następnie pan Burmistrz poinformował, że na najbliższym posiedzeniu Komisji Rolnictwa  

i Infrastruktury Komunalnej zostanie przedstawiony harmonogram działań w zakresie 

wodociągowania Gminy. Dodał, że w 2016 r. nastąpi budowa wodociągu Dziegciarnia-

Puszczka. 

 

Ad. 15 

Pan Stanisław Jendrzejewski 

Poinformował, że podstawowymi dokumentami regulującymi sprawy z zakresu łowiectwa są 

ustawa Prawo łowieckie wraz z aktami wykonawczymi oraz Statut Polskiego Związku 

Łowieckiego. Oznajmił, że Polska podzielona jest na obwody łowieckie, które dzielą się na 

obwody leśne i polne. 

Potwierdził, że dzika zwierzyna wyrządza szkody w uprawach rolnych. Poinformował, że 

przepisy prawa zabraniają polowania na zwierzynę płową w czasie nocy. Powiedział, że 

roczne plany łowieckie podlegają zaopiniowaniu przez Burmistrza. Stwierdził, że Ośrodek 

Hodowli Zwierzyny w Kujaniu powinien prowadzić właściwą gospodarkę łowiecką, 
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odgrodzić swoje tereny od obszarów rolnych, zadbać o właściwe zagospodarowanie poletek 

zaporowych i poletek zgryzowych, obsiać enklawy w lasach kukurydzą. Ośrodek Hodowli 

Zwierzyny mógłby również wydzierżawić grunty od rolników i obsiać je zbożem. 

 

Sołtys Witrogoszczy-Kolonia Elżbieta Mrotek 

Powiedziała, że Ośrodek Hodowli Zwierzyny powinien w pierwszej kolejności obsiać swoje 

poletka zaporowe. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził, że część rolników, która poniosła straty w wyniku działalności dzikiej zwierzyny, 

ma problem ze spłatą zaciągniętych zobowiązań.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że w 2012 r. do Marszałka Sejmu trafiła nowelizacja ustawy Prawo łowieckie. 

Niestety nie została ona uchwalona do dnia dzisiejszego. 

 

Ad. 16 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 14:20 zakończył obrady XIV sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Antoni Kapeja 

 


